
مي خواهم در المپيک کشتي بگيرم
پس از ارزيابي نه چندان رضايت بخش اعضاي 
کميته از وضعيت آسيب ديدگي کاپيتان تيم 
ملي کش��تي آزاد به لحاظ پزش��کي، رضا 
يزداني ملي پوش وزن ۹۷ کيلوگرم کشتي 
آزاد گفت: »اين موضوع را از طريق تعدادي 
از دوستان متوجه ش��دم. روز گذشته هم 
تمرين بسيار سنگيني را با کشتي گير سنگين وزن مجارستان انجام 
دادم و حتي يک امتياز هم به او ندادم. نظر خاصي درباره تصميم کميته 
پزشکي فدراسيون کشتي ندارم و تمام هدفم حضور در المپيک است 
و مي خواهم کشتي بگيرم. شرايطم خوب است و دردي در ناحيه پايم 
ندارم. تمام تلاشم را خواهم کرد و آخرين ميداني است که در آن کشتي 
خواهم گرفت؛  از جان و دل هم مايه مي گذارم. اميدوارم چند روز باقي 

مانده  را هم بدون هيچ مشکلي پشت سر بگذارم.«

مي توان براي فوتبال کمتر هم خرج کرد
قراردادهاي نجومي يکي از چالش هاي بزرگ فوتبال ايران اس��ت که در 
سال هاي گذشته به جاي آنکه در جهت از بين بردن آن گام برداشته شود 
براي بالا رفتن مبلغ دستمزدها تلاش شده است. درست است که تنها دو 
هفته از شروع فصل جديد ليگ برتر مي گذرد اما در همين دو هفته برگزار 
شده معلوم شد که بستن تيم گرانقيمت هنر نيست بلکه به خدمت گرفتن 
بازيکنان باکيفيت و جنگنده هنر سرمربي و مديران تيم به حساب مي آيد. 
سال هاست که همه از هدر دادن بودجه دولتي در تيم هاي دولتي انتقاد 
مي کنند، انتقادهايي که تأثيري در وضعيت فوتبال ما ايجاد نکرده و در 
عوض به وقيح تر شدن فوتباليست هاي بي کيفيت اما پرمدعا کمک کرده 
است. امس��ال نيز رقم قراردادهاي تيم هاي ليگ برتري از سوي سازمان 
ليگ در اختيار مردم و رسانه ها قرار گرفت. اگرچه همچنان به برخي ارقام 
اعلام شده مشکوکيم ولي همين ارقام مشکوک نيز داد آقايان فوتباليست 
که خود را به شدت حرفه اي مي نامند را درآورده است. بازيکنان و مربيان 
شاکي، گرفتن دستمزدهاي ميلياردي را حق مسلم خود مي دانند، حتي 
اگر کوچک ترين کارايي براي تيم شان نداش��ته باشند يا هيچ موفقيت 
چشمگيري را براي باشگاهشان کسب نکنند. برگزاري دو هفته ابتدايي 
کافي بود تا عيار نسبي تيم ها عيان شود. استقلالي که 1۷ ميليارد تومان 
ناقابل را خرج عقد قرارداد بازيکنان و کادر فني اش کرده در دو بازي اولش 
هيچ نشاني از گران قيمت ترين تيم ليگ برتر ايران را نداشت، ليگي که بايد 
اقتصاد مقاومتي را سرلوحه کارش قرار دهد، اما کوچک ترين اثري از آن 
در ليگ برتر به چشم نمي خورد. آبي ها که ميلياردها تومان را براي تقويت 
اس��تقلال صرف کرده اند در همين ابتداي راه پنج امتياز مهم را از دست 
داده اند. امتيازاتي که فعلًا از سوي مربيان و مديران بي اهميت جلوه داده 

مي شوند ولي ارزش واقعي آنها در هفته هاي پاياني نمود پيدا مي کند. 
تمرينات بدنسازي، خستگي بازيکنان و عدم هماهنگي تيمي گزينه هاي 
دم دستي هستند که مربيان در چنين مواردي از آن استفاده مي کنند. 
منتها اين بهانه را نمي توان از تيمي که لقب گران ترين را يدک مي کشد 
پذيرفت. چطور مي توان پذيرفت تيم 1۷ ميلياردي بازيکناني را به خدمت 
گرفته که اصولاً در هفته هاي ابتدايي نه تنها کمکي به تيم نمي کنند بلکه 
با اشتباهات خود زمينه ساز ناکامي تيم نيز مي شوند. در حالي که ساير 
تيم هاي حاضر در ليگ نيز قاعدتاً با مشکلات مشابه دست و پنجه نرم 
مي کنند. تيمي چون استقلال خوزستان به مراتب کمتر از همنام تهراني 
خود خرج کرده ولي در نبرد رو در رو از س��د آبي ه��اي تهران مي گذرد. 
قهرماني فصل پيش استقلال خوزستان ثابت کرد که پول هميشه حلال 
مشکلات نيست و براي موفقيت در فوتبال بايد به فاکتورهاي حرفه اي 
ديگر هم توجه کرد. متأسفانه تيم هاي متمول و البته دولتي به اين نکته 
کوچکترين توجهي نکردند و در ادامه بي قانوني هاي موجود در فوتبال 
بازيکنان بي کيفيت و ناشناس را به قيمت هايي گزاف به خدمت گرفتند.
اين در حالي است که سال گذشته تيمي مانند استقلال خوزستان که 
کمترين هزينه را براي ليگ کرده بود، توانست قهرمان شود و نشان داد 
پول آن چنان هم در فوتب��ال، قهرماني نمي آورد و به نظر مي رس��د از 
حرفه اي شدن مستطيل سبز فقط ميلياردي شدن دستمزدها به فوتبال 

ايران رسيده و اينکه پول بيت المال بي حساب و کتاب خرج شود. 

 مخالفت كميته بين المللي المپيك 
با تلاش دوباره براي حذف روسيه از المپيك

تير امريكايي ها باز هم به سنگ خورد!
با وجود رأي كميته بين المللي المپيك مبني بر عدم محروميت روسيه 
از المپيك ريو، همچنان برخي كشورهاي غربي و امريكا به دنبال حذف 
كاروان روس ها از المپيك برزيل آن هم در دقيقه 90 هستند، اگرچه 
رئيس IOC از تصميم اين نهاد براي ماندن روسيه در بازي هاي ريو بار 
ديگر حمايت كرده است تا تير ايالت متحده باز هم به سنگ بخورد. 
نيويورک تايمز مي نويس��د به بهانه دوپينگ و ورزش سالم، جنگ سردي 
ميان روسيه و ايالات متحده امريکا از سر گرفته شده است. مخالفان حضور 
ورزشکاران روسي در المپيک به صحبت هاي گريگوري ردچنکوف رئيس 
قبلي آزمايشگاه سوچي که از طرف روسيه موظف به پنهان کاري دوپينگ 
ورزشکاران روس شده بود استناد کردند و دخالت سرويس هاي مخفي براي 
پاک و جايگزين کردن نمونه هاي دوپينگ بسياري از ورزشکاران را بررسي 
کردند. به نوشته نيويورک تايمز در صف نخست اين جنگ سرد که به نام 
اخلاق و ورزش پاک از سر گرفته شده است امريکايي ها قرار دارند. تراويس 
تايگارد، رئيس ستاد مبارزه با دوپينگ امريکا معتقد است نمي توان به روس ها 
و قول آنها در خصوص دوپينگ اعتماد کرد. هرچند تلاش هاي امريکا در اين 
جنگ سرد با روس ها به نتيجه نرسيد و سوم مرداد بود که کميته بين المللي 
المپيک بعد از جلس��ه اي براي تصميم گيري درباره دوپينگ گس��ترده و 
سيستماتيک در روسيه به اين نتيجه رسيد که اين کشور را به صورت کامل از 
المپيک محروم نکند. کميته بين المللي المپيک اعلام کرد که فدراسيون هاي 
جهاني هر کدام وظيفه بررسي پاک بودن ورزشکاران روسيه را دارند و آنها بايد 

اجازه ورود ورزشکاران روس را به المپيک صادر کنند. 
با اين حال ديروز خبري منتشر شد که از تلاش دوباره ايالت متحده براي محروم 
کردن روس ه��ا از المپيک ريو حکايت دارد. به گ��زارش روزنامه گاردين، 13 
نماينده آژانس جهاني مبارزه با دوپينگ)WADA( با ارسال نامه اي سرگشاده 
به کميته بين المللي المپيک)IOC( خواستار محروميت کامل روسيه از المپيک 
ريو را شدند. بنا بر اين گزارش رؤساي کميته هاي مبارزه با دوپينگ 13 کشور 
که عبارتند از: اتريش، کانادا، دانمارک، فنلاند، آلمان، ژاپن، هلند، نيوزيلند، نروژ، 
لهستان، سوئد، سوئيس و امريکا اين نامه را امضا کردند و به کميته بين المللي 
المپيک فرستادند. محتوا اين نامه اين است که اين اقدام IOC به نوعي زير پا 
گذاشتن حقوق ورزشکاران است. کميته با اين رأي خود نتوانسته نقش رهبري 

را به درستي ايفا کند. مضمون اين نامه به شرح زير است:
»ما نماين��ده 13 آژان��س مبارزه ب��ا دوپينگ ملي )Nados( هس��تيم. 
اطلاع رس��اني و آموزش، تحقيق و تست دوپينگ ورزش��کاران نخبه در 
کشورهاي خودمان به عنوان بخشي از تلاش هاي جهاني ماست تا از سطح 
رقابتي برابر براي ورزشکاران المپيک و پارالمپيک مشتاق اطمينان حاصل 
پيدا کنيم. اوايل اين ماه، دو روز پس از انتش��ار يافته  هاي دوپينگ روسيه 
توسط محقق مستقل يعني آقاي ريچارد مک لارن، نامه اي به توماس باخ، 
رئيس کميته بين المللي المپيک )IOC( با طرح سه مرحله اي ساده و مؤثر 
به IOC  جهت حفاظت از يکپارچگي بازي هاي ريو المپيک نوشتيم. ما از 
کميته بين المللي المپيک خواستيم: 1( تعليق و محروميت کميته المپيک 
روسيه از بازي هاي المپيک ريو؛ 2( در نتيجه اين محروميت، از ورود تمامي 
ورزشکاران روسي به ريو که توسط کميته المپيک روسيه معرفي شده اند، 
ممانعت به عمل آيد؛ 3( همچنين طبق دستورالعمل مشترک آژانس مبارزه 
با دوپينگ و IOC، ورزشکاران عادي روسي که بخواهند با پرچم کشور ثالثي 
در بازي هاي المپيک ريو حضور پيدا کنند، طبق معيارهاي موجود بايد پيش 
از حضور در بازي ها تست دوپينگ بدهند تا اجازه يا عدم اجازه حضور آنها در 
اين بازي ها مشخص شود. در عوض، کميته بين المللي المپيک دستورالعمل 
گيج کننده و متناقضي با فدراسيون هاي ورزشي بين المللي)IFS( صادر 
کرده است. دستورات شتابزده و بدي که IOC گرفته به لحاظ قانوني ناتوان 
هستند. با توجه به اينکه مسئوليت محروميت انفرادي ورزشکاران روسي به 
فدراسيون هاي ورزشي بين المللي مربوطه واگذار شده، کميته بين المللي 
المپيک حالا با اين تصميم خود، چارچوب قانوني اين فدراسيون ها را زير 

سؤال برده و ناديده گرفته است.«
توماس باخ، رئيس کميته بين المللي المپيک اما در دفاع از تصميم اخير اين نهاد 
 IOC براي مديريت بحران دوپينگ روسيه گفت: »فکر نمي کنم با تصميمي که
در مورد روسيه گرفت، اين رويداد ورزشي لطمه اي ببيند. به مردم اعتماد دارم که 
شرايطي دشواري را که در آن قرار داريم را درک خواهند کرد. ما تمام تلاش خود 

را کرديم تا شرايط را به جايي ببريم که از ورزش پاک حمايت کرده باشيم.«

حال و روز اس�تقلال عليرضا منصوريان خوب 
نيس�ت، اين را نتيجه بازي يك ش�نبه ش�ب 
آبي ه�اي تهران مقابل اس�تقلال خوزس�تان 
در اهواز مي گوي�د. اين را نتيج�ه همان اولين 
بازي ليگ ش�انزدهم آبي ها مقابل نفت تهران 
هم فرياد زد، ول�ي آن روز همه گفتند تيم تازه 
از بدنس�ازي بي�رون آمده و س�نگين اس�ت.
بازي هاي هفته دوم رقابت هاي ليگ برتر يک شنبه 
شب آغاز شد و اس��تقلال در اهواز اينقدر بي برنامه، 
بي نظم و بي دفاع بود که نتوانست حتي يک مساوي از 
مدافع عنوان قهرماني بگيرد و تن به شکست 2 بر يک 
داد.  نکته جالب توجه در بازي استقلال اينکه درست 
مثل ديدار هفته اول خبري از عليرضا منصوريان در 
کنار تيم نبود، گويا س��رمربي جوان استقلال هنوز 
در حس و حال رسيدن به نيمکت اين تيم در حال 
خيالبافي و زير و رو کردن آرزوهاي دور و درازش با اين 

تيم است و فراموش کرده ليگ شروع شده است.
واقعيت اين است که منصوريان استقلال را درست 
ارنج نمي کند، درس��ت در زمين هدايت نمي کند. 
درست تعويض نمي کند و در کل استقلال را کاملًا 

باري به هر جهت روانه مي��دان مي کند. منصوريان 
قب��ل از بازي ها به کنفرانس خب��ري مي آيد و چند 
جمله قلمبه، سلمبه تحويل خبرنگاران و علاقه مندان 
مي دهد، اما در طول مسابقه نه خبري از او هست و نه 
بعد از بازي، تا همه حتي استقلالي ها هم به دنبال او 
بگردند. به طور حتم منصوريان و هوادارانش مي گويند 
تازه دو هفته گذشته، خيلي ها هم پيش از اين گفته اند 
که استقلال را بايد از هفته ششم به بعد ديد؛ ولي سؤال 
اينجاست که آيا چون بايد شش هفته منتظر ديدن 
استقلال منصوريان باشيم، بايد تا رسيدن به آن زمان 
شاهد اين نوع بازي و اين عدم نتيجه گيري بود؟ آيا 
منصوريان به عنوان نفر اول نيمکت استقلال فکري 
به حال 15 امتياز اول فصل نکرده و آن را بي خيال شده 
است؟ و اگر بي خيال شده چه زماني درصدد جبران 

اين امتيازهاي از دست رفته خواهد بود؟
اس��تقلال در خط دفاع  مش��کل دارد، در دو بازي 
گذشته از ليگ اين مس��ئله ثابت شده، مهاجمان 
نفت و خط حمله استقلال خوزستان در اين دو بازي 
هرگاه اراده کردند دفاع استقلال را به هم ريخته اند، 
اشتباهات وحشتناک اين خط به طور حتم براي 

عليرضا منصوريان گران تمام خواهد شد. منصوريان 
بايد به اين حقيقت و واقعيت برس��د که هر چقدر 
هم نزد هواداران آبي محبوب باش��د، محبوب تر از 
استقلال نيست و اگر نتواند با اين تيم به نتيجه برسد 
همين هواداران عذرش را به بدترين شکل ممکن از 

استقلال خواهند خواست.
استقلال در ميانه زمين هم مشکل دارد، جايي که 
بايد توپ رساني و حفظ بازي کند و رهبري بازي را 
در زمين را به دست گيرد، اينکه آبي هاي پايتخت 
دلخوش به برتري آماري و عددي تعداد پاس و حفظ 
توپ بي فايده باشند به طور حتم دردي را از استقلال 
دوا نمي کند، اين مسئله به طور مستقيم به هدايت نفر 
اول نيمکت تيم يعني عليرضا منصوريان برمي گردد 
که البته وقتي احساسات جناب سرمربي بر تفکرات 
او در خصوص استقلال غلبه مي کند طبيعي است که 
همه چيز تيمش حتي ضعف ها را هم خوب نمي بيند 

و کار خاصي براي رفع آن انجام نمي دهد.
اما خط حمله، خط آتش استقلال در دو بازي قبلي 
عملکرد قابل قبولي داش��ته، البته کار زيادي دارد. 
استقلالي ها در دو بازي دو گل زده اند آن هم روي تک 

موقعيت ها و تک  توپ هاي خوب رسيده به مهاجمان و 
اين نشان  دهنده اين است که اگر اين مهاجمان خوب 
تغذيه شوند مي توانند حداقل با گلزني زياد جبران 

گل هاي دريافتي دروازه بان و خط دفاع را بکنند.
عليرضا منصوريان کار سختي با استقلال پيش رو 
دارد. س��رمربي جوان آبي ها بايد بداند که ش��رايط 
امروزش با دو فصل قبل که در نفت بود کاملاً متفاوت 
است. او نبايد با حرف هايش براي استقلال حاشيه 
درست کند و نبايد حاشيه هاي خودش را به تيم و 
بازي شاگردانش انتقال دهد. منصوريان بايد متوجه 
باشد که برد و باخت در اس��تقلال با برد و باخت در 
نفت کاملاً متفاوت است و کسي به خاطر تعلق خاطر 
فوق العاده و احساس عاشقانه او به استقلال برايش 

امتياز کنار نمي گذارد.
  پرهزينه ترين تيم ليگ چنگي به دل نمي زند

صرفنظر از اشکالاتي که در کار منصوريان به عنوان 
سرمربي استقلال ديده مي شود و بايد فکري عاجل 
براي آن شود بايد به اين مسئله مهم و غيرقابل باور هم 
اشاره کرد که استقلال در فصل نقل و انتقالات ريخت 
و پاش هاي زيادي کرد تا جايي که هم اکنون اين تيم 
پرهزينه ترين و گران ترين تيم ليگ برتر محسوب 
مي شود اما نکته اينجاست که استقلال با چهره جديد 

و ترکيب کادر فني تازه نيز چنگي به دل نمي زند.
البته مي توان نتايج دو هفته ابتدايي آبي هاي پايتخت 
را به بهانه هاي عدم هماهنگي، سنگيني تيم به دليل 
عبور تازه از دوران بدنسازي توجيه کرد، اما واقعيت 
اين است که استقلال با خرج هاي زياد و قراردادهاي 
آنچناني بازيکناني را آورده که بايد کمک حال اين تيم 
باشند، اشتباهات و سهل انگاري هايي که از مهره هاي 
داخل زمين تيم منصوريان در دو هفته اول سرزده به 

هيچ عنوان قابل فهم و درک نيست.
نگاهي به س��ه گل خورده اين تيم نويد اين مسئله 
است، گل هايي که روي اشتباهات بچگانه مدافعان و 

خط مياني استقلال به ثمر رسيده است.
از نگاهي ديگر به سيستم بازي استقلال هم بايد ايراد 
گرفت. سيستمي که پيش از شروع فصل با سروصداي 
زياد از آن به عنوان تحولي شگرف بعد از 40، 50 سال 
ياد شد اما يک شنبه شب خلاصه شد در سانترهاي 
تکراري خسرو حيدري براي مهاجمان آبي که فقط 
يک بار به هدف نشست و در بقيه دفعات با کنترل خوب 

مدافعان استقلال خوزستان به جايي نرسيد.
علي منصوريان، مربي جوان و بادانش��ي اس��ت که 
مي تواند در استقلال موفق باشد، اما اين مربي جوان 
براي موفقيت در استقلال بايد در تفکرات و انديشه هاي 
خود تجديدنظر کند. بدون ترديد نوع  هدايتي که در 
نفت جواب مي داد در استقلال پاسخگو نيست، ضمن 
اينکه منصوريان بايد از حال و هواي روزهاي ابتدايي 
آمدن مجدد به استقلال و به خصوص دلخوش کردن 
به پيروزي احتمالي در يک مسابقه خاص فاصله بگيرد 
و با حقايق استقلال و ليگ روبه رو شود که اگر غير از اين 

باشد روند نزولي استقلال ادامه پيدا مي کند.
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 باتجربه تر شدن جوانان بسكتبال 
براي رسيدن به تيم بزرگسالان

قهرماني تيم جوانان افتخار بزرگي بود. چين 
سابقه چند دوره قهرماني در اين رقابت ها را 
دارد و هر س��اله تيم هاي قدرتمندي را به 
مسابقات مي آورد. ما در دور اول واقعاً گروه 
سختي داشتيم و قرارگيري تيم هاي اين 
گروه در رده هاي اول تا چهارم نشان دهنده 
اين قضيه اس��ت، همچنين لبنان نيز تيم 
بس��يار خوبي داش��ت. تيم ما ه��م بعد از 
بازي سوم، ترکيب اصلي خود را پيدا کرد. 
بسکتبال در غرب و شرق آسيا متفاوت از يکديگر است. در شرق آسيا تيم ها 
بازي سرعتي انجام مي دهند ولي در غرب آسيا تيم ها، بسکتبال کلاسيک 
بازي مي کنند. در اين قهرماني شرايط ميزباني به ما کمک بسياري کرد 
و سند قهرماني ما زماني امضا شد که چين را برديم و بعد از آن برد، خيلي 
راحت توانستيم کره و ژاپن را شکست دهيم ولي نکته مهم اين است که ما 
بايد دو نوع بسکتبال متفاوت بازي کنيم. يک نوع برابر تيم هاي غرب آسيا 
و نوع ديگر مقابل تيم هاي شرق آسيا که بسکتبال سرعتي بازي مي کنند 
و براي اين نوع بازي نياز به نفرات داريم. با اين قهرماني بسکتبال نشان داد 
که براي سال هاي آينده پشتوانه خوبي دارد که مي توانند به ترکيب تيم 
ملي بزرگسالان اضافه شوند با اين وجود معتقدم که از تيم فعلي ابتدا بايد 
بازيکنان جديدي که به تيم اردوي تيم ملي دعوت مي کنيم را در تيم ملي 
»ب« به کار بگيريم و اگر کسي قابليت حضور در تيم ملي بزرگسالان را 
داشت به اين تيم اضافه شود. به نظرمن اينکه بازيکنان اين تيم را به عنوان 
اعضاي تيم ملي بزرگسالان مطرح کنيم، کار خيلي معقولانه اي نيست. ما 
مي توانيم بازيکنان جوان را در قالب يک تيم در ليگ برتر شرکت دهيم 
تا شرايط بازي بزرگسالان را درک کنند. براي تداوم اين موفقيت ها بايد 
زمينه اي را فراهم آورد تا اين قهرماني ادامه دار  باش��د. در همين راس��تا 
معتقدم که تيم هاي پايه بسکتبال نياز به بازي تدارکاتي بيشتري دارند 
تا تجربه کس��ب کنند و گرفتن ميزباني رقابت هاي مختلف آس��يايي و 
بين المللي و همچنين پخش زنده بازي  ها به کشف استعدادها کمک زيادي 
مي کند تا روند پشتوانه سازي که نتيجه آن را در قهرماني جوانان در آسيا 

ديديم، در سال هاي آينده نيز ادامه داشته باشد. 
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88498432سرويس ورزشي

گران ترين بازيكنان ليگ برتر
بعد از اينکه طبق بخش��نامه فدراس��يون 
فوتبال رقم قراردادهاي بازيکنان و مربيان در 
اين فصل منتشر شده تصور مي شد ادينهو 
بازيکن برزيلي تراکتور با يک ميليارد و 400 
ميلي��ون توم��ان گرانقيمت ترين بازيکن 
فصل شانزدهم باشد، اما ديروز آندرانيک 
تيموريان که نامش در فهرست اوليه تيم ماشين سازي ثبت نشده 
بود، در نهايت قراردادش را ثبت کرد تا به طور رسمي به عضويت تيم 
ماشين سازي تبريز در بيايد. نکته جالب اينکه مبلغ قرارداد اين بازيکن 
يک ميليارد و 500 ميليون تومان اس��ت و به اين ترتيب تيموريان 
گران ترين بازيکن ليگ برتر شانزدهم شد.ادينهو به همراه احسان 
حاج صفي که به تازگي به سپاهان پيوسته با قرارداد يک ميليارد و400 

ميليوني گران ترين بازيکنان ليگ شانزدهم هستند. 

شيوا نوروزي

خجسته از المپيک جا ماند
در حالي که تيم ملي جودو کشورمان بامداد 
امروز تهران را به مقصد ريودوژانيرو ترک 
مي کند، عليرضا خجس��ته، نماينده وزن 
66 کيلوگرم ايران در رقابت هاي المپيک به 
دليل مشکلات خانوادگي از حضور در اين 
رقابت ها انص��راف داد. محمدرضا رودکي، 
مدير تيم ملي جودو با تأييد اين خبر گفت: »اين ورزشکار المپيکي 
جودو به دليل مشکلات خانوادگي همراه تيم ملي در برزيل حضور 
نخواهد داشت. او با توجه به تمريناتش از آمادگي بسياري برخوردار 
بود اما حيف که نمي تواند در اين رقابت ها براي کشورمان به ميدان 
برود.« حالا تيم ملي جودو کشورمان با ترکيب سعيد ملايي و محجوب 
راهي برزيل مي شود تا ضمن حضور در مراسم افتتاحيه از روز شنبه در 

مراسم قرعه کشي رقابت هاي جودو حضور داشته باشند.

حمايت جدي پاپ از مسي
پاپ فرانسيس اين روزها حسابي در صدر اخبار است؛ از زمين خوردن تا 
حمايت جدي اش از ليونل مسي. علاقه به فوتبال حد و مرز نمي شناسد 
و حتي بزرگ ترين سياستمداران و رهبران مذهبي نيز بعضاً نتوانسته اند 
اين علاقه را کتمان کنند. رهب��ر کاتوليک هاي جهان هم يکي از همين 
افراد است. روز جوانان در کشور آرژانتين بهترين فرصت براي او بود تا نام 
فوتباليست محبوبش را به زبان بياورد؛ ليونل مسي همان مهاجمي است 
که با گل ها و بازي هاي زيبايش توجه پاپ را هم به خودش جلب کرده است. 
با وجود آنکه پاپ بازي هاي پله و مارادونا را به ياد دارد اما از نظر او بهترين 

فوتباليست جهان کسي نيست جز لئو مسي.

بسکتباليست هاي جوان ايراني با کسب سومين جام قهرماني آسيا و 
گرفتن جواز حضور در جام جهاني مزد زحمات را گرفتند. تيم ملي 
بسکتبال کشورمان در حالي که ميزباني بيست و چهارمين دوره از 
رقابت هاي قهرماني جوانان آسيا را برعهده داشت در ديدار پاياني 
با نتيجه ۷1 بر 65 از سد ژاپن گذشت و جام قهرماني را در تهران 
حفظ کرد. پيش از اين در س��ال هاي 2004 و 2008 نيز قهرماني 

جوانان آسيا به ملي پوشان ايراني رس��يده بود. ايران، ژاپن و کره 
جنوبي در جام جهاني 201۷ مصر به مي��دان مي روند. برگزاري 
قهرماني جوانان آسيا به ميزباني کش��ورمان، جامعه بسکتبال را 
به گرفتن ميزباني هاي ديگر اميدوار کرده است. با ميزباني خوب 
ايران در اين دوره انتظار مي رود در آينده باز هم مسئوليت برگزاري 

مسابقات بسکتبال آسيا به کشورمان سپرده شود. 

سومين قهرماني بسكتباليست هاي جوان ايران در آسيا

دومين شكست واليبال ايران برابر برزيل
تيم ملي واليبال ايران در دومين ديدار دوستانه و تدارکاتي خود در 
ريودوژانيرو 3 بر صفر  مغلوب برزيل ميزبان المپيک شد. ملي پوشان 
واليبال ايران آخرين اردوي آماده سازي خود را در کمپ تيم هاي ملي 
برزيل آغاز و در اين اردو دو ديدار تدارکاتي با برزيل برگزار کرده اند. 

آنها در بازي اول 3 بر يک مغلوب برزيل شده بودند.

شب و روز به مدال فكر مي کنم
محمدرضا ب��راري، وزنه ب��ردار 105 کيلوگرم کش��ورمان براي 
موفقيت در المپيک ريو تلاش هاي زيادي انجام داده است: »شب 
و روز به اين فکر مي کنم که در المپيک وزنه ميزنم و روي س��کو 
مي روم. اگر وزنه آخر را زدم و مدال گرفتم دوست دارم به هوا بپرم 

و بگويم خدايا ديگر راحت شدم.«

هدفم صعود به نيمه نهايي المپيک است
رضا قاس��مي، دونده 100 متر المپيکي رس��يدن به نيمه نهايي را 
موفقيت بزرگ توصيف مي کند: »در اين مدت تمام تلاشم را انجام 
دادم تا به بهترين شرايط آمادگي برس��م. پيش بيني رقابت ها کار 
سختي است. اميد زيادي دارم که بتوانم رکوردي زير 10 ثانيه و 15 

صدم ثانيه را بر جاي بگذارم و راهي نيمه نهايي شوم.«

محمدرضااسلامي

کارشناس بسکتبال

هرمزگان قهرمان جشنواره عشايري بسيج کشور 
هفتمين جش��نواره ورزش��ي بومي محلي و عشايري بس��يج کشور با 
قهرماني تيم هرمزگان به پايان رسيد.تيم هاي چهارمحال و بختياري و 
لرستان هم به مقام دوم و سوم رسيدند. هفتمين جشنواره ورزشي بومي 
محلي و عشايري بسيج کشور يادبود اولين شهيد مدافع حرم شهرستان 
لنجان، شهيد پويا ايزدي به ميزباني استان اصفهان برگزار شد. در اين 
جشنواره ورزشي که در شهر ساحلي باغبادران استان اصفهان برگزار 
شد، شرکت کنندگان در رش��ته هاي دال پلان، هفت سنگ، کشتي با 

شال، طناب کشي و پرش با هم به رقابت پرداختند.  
-------------------------------------------------------------

دربي مشهد برنده نداشت
هفته دوم ليگ برتر فوتبال ايران با س��ه تساوي آغاز شد. پديده و سياه 
جامگان در مشهد دربي اين شهر را برگزار کردند و در نهايت به تساوي 
يک -يک رضايت دادند. ذوب آهن نيز در اصفهان با همين نتيجه 
مقابل سايپا متوقف ش��د و پيکان هم در مصاف با صبا به تساوي 

يک - يک رسيد. 
------------------------------------------------------------

زود است به المپيک فكر کنيم
نشست خبري سرمربي تيم ملي واترپلو ايران ديروز برگزار شد و الکساندر 
چيريچ به تش��ريح وضعيت تيم هاي جوانان و بزرگس��الان کشورمان 
پرداخت. واترپلوئيست هاي جوان در مسابقات قهرماني آسيا به عنوان 
سومي دس��ت يافته اند و جواز حضور در مس��ابقات جهاني را نيز کسب 
کرده اند، موضوعي که سرمربي صربس��تاني آن را چالشي بزرگ ناميد: 
»در مسابقات قهرماني آسيا همه تيم ها در يک سطح بودند و تغيير برخي 
قوانين اذيت مان کرد. به علاوه اينک��ه پيش از اعزام هيچ بازي تدارکاتي 
نداشتيم و همين مسئله کارمان را س��خت کرده بود. با اين حال در اين 
مسابقات نتايج خوبي کسب کرديم و حتي کمترين گل خورده را در بين 
تيم ها داشتيم. در ورزش هيچ چيز قابل پيش بيني نيست و براي موفقيت 
بايد بيشتر تلاش کرد. سرمايه گذاري روي جوان ها قطعاً نتيجه مي دهد. 
براي موفقيت واترپلو ايران به بازي هاي تدارکاتي و امکانات بهتر نياز داريم 
و در شرايط فعلي زود است که به کسب سهميه المپيک فکر کنيم. در حال 
حاضر بسياري از جوان ها با تيم بزرگسالان تمرين مي کنند و همچنين 
ما نگاه ويژه اي به ليگ برتر هم داريم. بدون شک اين جوانان در آينده در 
صورت توجه و تمرينات بيشتر کمک بزرگي به واترپلوي ايران مي کنند. 
در بخش بزرگسالان نيز مس��ابقات قهرماني آسيا را در پيش داريم. من 
برنامه هاي پيشنهادي ام را به فدراسيون ارائه کرده ام و از آنها خواسته ام تا 

سه اردوي گرجستان، اسپانيا و چين را مدنظر قرار دهند.«

فريدونحسن
تحليل

استقلال در جست وجوي منصوريان!
يك باخت و يك مساوي كارنامه گران ترين تيم ليگ در پايان هفته دوم

حاشيه سازان و منتقدانم انگيزه ام را بيشتر کردند
احسان روزبهاني تنها بوکسور المپيکي کشورمان ديروز به ريو پرواز کرد تا آماده 

مبارزه با حريفانش روي رينگ المپيک شود. روزبهاني در حالي براي حضور در 
المپيک آماده مي شود که با توجه به کمبود اردوها و مسابقات تدارکاتي اش، 
بارها در مصاحبه هايش انتقادهاي ش��ديدي را متوجه فدراسيون بوکس 
کرده بود. او قبل از رفتن به برزيل هم نشان داد که از منتقدانش دلش پر 

است و به همين خاطر به صورت کنايه وار از آنها تشکر کرد. روزبهاني 
به خبرگزاري فارس گفت: »از همه آنهايي که در اين مدت کمک 

حالم بودند تشکر مي کنم؛ حتي از آنهايي که منتقدم بودند 
و مدام برايم حاشيه مي ساختند هم تشکر مي کنم؛ چون 

آنها با کارهاي شان باعث مي شدند که انگيزه احسان 
روزبهاني دوچندان شود. وقتي برايم حاشيه درست 
مي کردند من مجاب مي شدم تا تمريناتم را بيشتر 
کنم. به هر حال اميدوارم که در المپيک طلسم شکن 

باشم و دل همه مردم ايران را شاد کنم.«

المپيك

خدا مي داند در المپيک چه اتفاقي مي افتد
تيم ملي تيراندازي کشورمان با پنج سهميه يکي از رشته هايي است که اين 
اميدواري به ورزشکاران آن وجود دارد که طلسم مدال نگرفتن بانوان ايران 
در المپيک را بشکنند. مه لقا جام بزرگ که براي دومين بار حضور در ريو 
را تجربه مي کند، مي گويد تيراندازي رشته اي است که نمي توان نتيجه 
آن را پيش بيني کرد. جام بزرگ ديروز درباره پيش بيني اش از المپيک 
2016 ريو به خبرگزاري فارس گفت: »ديدم به اين المپيک بهتر 
است، چون رکوردهايم بهتر بود. در مسابقات آزمايشي برزيل 
پنجم شدم، اما اينکه در المپيک چه اتفاقي مي افتد خدا 
مي داند. به خدا توکل مي کنم و اميدوارم نتيجه خوبي 
هم بگيرم. جام بزرگ  گفت: » همين که جزو 20- 30 
نفر برتر هستيم خوب است، اما در تيراندازي نتيجه 
مشخص نيست. ممکن است در روز مسابقه نفر اول 
رنکينگ جهان آن روز نتيجه اي نگيرد يا ممکن 

است نتيجه اي دور از ذهن رخ دهد.« 


